



Referat - Tilgængelighedsrådsmøde

7. december 2022
Side 1 af 2

Mødet foregik fysisk i mødelokale 023 på Rådhuset.

Dato: 5.12.2022 kl. 14.30-18.00.

Deltagere: Polly Dutschke, Mogens Toustrup, Dorthe Laustsen, Jørgen Bak, Lone Tholstrup, Trine Buus Karlsen, Morten Pedersen, Per Jensen, Rie Ollendorff.

Afbud Monika Mohr.

Ref. Per Jensen

Dagsorden

Udenfor dagsordenen oplyste Jørgen Bak at han i forhold til referatet fra punkt 5 Ansøgning om Acces City på sidste møde har fremsendt en bemærkning: *"at Jørgen Bak stillede spørgsmålstegn ved, om Aarhus kommune i øjeblikket har så meget at byde ind med, så det er realistisk at ansøge om at blive tilgængelighedsby"*

Ad. 1. Fotosession til hjemmeside
Rådet blev fotograferet

Ad. 2. Årsplan 2023. Endelig
Årsplanen blev godkendt. Møderne i koordinationsgruppen er tilføjet siden sidst.
Jørgen Bak oplyste at han har taget til efterretning, at rådets medlemmer ikke tilbydes deltagelse i møderne i koordinationsgruppen.

Ad. 3. Årsrapportering. Udkast v. Rie

Rie gennemgik årsrapporten. Der var en række bemærkninger som indarbejdes i et nyt udkast. Der udarbejdes en indledning eller et resume.
Udkastet udsendes til rådets medlemmer til kommentarer. Årsrapporten sættes på dagsordenen for mødet i Handicaprådet den 24.1.2023, og byrådet og offentligheden får herefter rapporten til orientering.

Ad. 4. Evaluering af rådets arbejde efter 2. år

Generelt var der meget stor ros til Rie i forhold til indsatsen og en fælles opfattelse af at rådet er nået et godt stykke vej med arbejdet, men at der fortsat er meget at arbejde med. Bla. kunne der ønskes en tydeligere strategi i andre afdelinger end MTM i forhold til tilgængelighed.

BORGMESTERENS AFDELING

HR og Jura
Aarhus Kommune

HR og Organisation
Rådhuspladsen 2
8000 Aarhus C

Direkte e-mail:
olri@aarhus.dk

Sagsbehandler:
Rie Ollendorff



I debatten blev der herudover nævnt følgende:

7. december 2022
Side 2 af 2

- 1) Kommunikationsindsatsen specielt eksternt ønskes opprioriteret. Sekretariatet kommer med et oplæg til et kommende møde kombineret med spørgsmålet om valg af platform for hjemmeside se punkt 5.
- 2) Koordinationsgruppen. Der skal arbejdes med at få flere projekter meldt ind.
- 3) Uddannelsesindsatsen er vigtig. Det er i den forbindelse vigtigt med en bevidsthed hos brugerrepræsentanterne om at de repræsenterer alle handicapgrupper.
- 4) Der blev efterlyst information om hvor vi er med informationstilgængeligheden. Per Ryolf fra kommunikation i BA inviteres til at give en orientering på et kommende møde.
- 5) Morten Pedersen orienterede om at der vil blive iværksat en undersøgelse af tilgængeligheden på eksisterende idrætsanlæg. Rådet vil blive inddraget.
- 6) Hvor kan borgere og brugere henvende sig.? Drøftedes. MTMs borgertip app er den oplagte mulighed.
- 7) Evt.

Ad. 5. Evt.

Ad. 5.1 Forespørgsel om midler til skilte

Rie forelagde en ansøgning fra DH-ungdom om at tilskud til skilte vedrørende tilgængelighed i butikker. Ansøgningen blev imødekommet. Rådet vil gerne orienteres når skiltene er sat op i Aarhus Kommune, gerne med et foto.

Ad. 5.2 Udkast til hjemmeside

Rie fremlagde to forslag til hjemmeside. Drøftedes. Emnet sættes på dagsordenen for næste møde sammen med en beskrivelse af de ressourcemæssige konsekvenser.

Der ønskes indsat et link til 'Borgertip'.

Ad. 5.3 Udmøntning af tilgængelighedspuljen

På næste møde giver MTM en orientering om planerne for udmøntning af tilgængelighedspuljen på oprindeligt 40 mio kr.

Ad. 5.4

Der har været et nyt møde om Kongelunden. Orientering om Kongelunden sættes på dagsordenen for næste møde

Næste møde: Man 23.1.2023 Kl. 15.00 – 18.00